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SP afdeling Arnhem
Dovenetellaan 55,
6841 EB Arnhem

E-mailadressen
fractie.sp@arnhem.nl (Fractie)
arnhem@sp.nl (Bestuur)

Bestuur SP Arnhem
06-43295486

Fractie SP Arnhem
voorzitter: Cris Lenting
c.lenting@arnhem.nl

Wethouders
Gerrie Elfrink
gerrie.elfrink@arnhem.nl 
Luuk van Geffen
luuk.van.geffen@arnhem.nl 

Hulpdienst
Telefonisch bereikbaar op 
woensdag van 19.00 tot 21.00 
op 06-28 94 72 63 
Website SP Arnhem
www.arnhem.sp.nl
webmasterarnhem@sp.nl

Giro
2051726 t.n.v. SP 
afdeling Arnhem

Tribunes
Arnhem@sp.nl

Kopij inzenden
voor 4 maart aan 
floorscholten@gmail.com

Wijzigingen? 
Adres, telefoon of e-mail 
gewijzigd? Geef het aan 
ons door via 
arnhem@sp.nl

Wie?
Wat?
Waar?

Wil je kennismaken met de SP? Dan nodigen 
we je van harte uit voor drie bijeenkomsten.

Eens per jaar organiseren we een reeks van 
drie bijeenkomsten over de SP. We noemen 
deze reeks ‘Politieke Basisvorming’. 
Als deelnemer maak je in drie avonden 
kennis met alle aspecten van de SP: de visie 
op de samenleving en de organisatie van de 
partij zelf. Ook leer je andere SP-leden ken-
nen en ontmoet je het bestuur. Daarnaast is 
er ruimte voor discussie.

De cursus wordt aangeboden door het lan-
delijke SP-scholingsteam en wordt verzorgd 
in samenwerking met de lokale afdeling. 

De drie bijeenkomsten zijn bedoeld voor 
nieuwe leden. Desondanks nodigen we alle 
Arnhemse SP-leden uit. Het kan immers zijn 
dat je de vorige keer gemist hebt of dat je je 
kennis wilt opfrissen.

Wil je aanvullende informatie, neem dan 
contact op met onze voorzitter (Fiona Ver-
wijs): arnhem@sp.nl

Wanneer: 14, 21 en 28 februari 2013. Heb 
je een keer gemist, maar wil je wel meedoen, 
schuif dan gewoon de volgende keer aan. 
Hoe laat: 19.15 tot 22.00 uur  
Waar: SP Partijhuis dovenetellaan 55

MAAK KENNIS MET DE SP

Effectieve armoedebestrijding begint 
bij het begrijpen van de leefwereld van 
mensen die in armoede leven. Goed 
armoedebeleid stoelt op de vaardigheid 
te luisteren naar hun verhaal en op de 
ambitie hen structureel een stem geven.

Wie in armoede leeft, leeft vaak van dag tot 
dag en heeft weinig hoop op een betere toe-
komst. Veel mensen in armoede leven in een 
sociaal isolement en hebben te kampen met 
diverse problemen. Dit tast het gevoel van 
eigenwaarde aan. De strijd tegen armoede en 
sociale uitsluiting moet dan ook structureel 
op de agenda staan. Vlaanderen gaat hier al 
jaren goed mee om. Daar bestaat het project 
De Link en zijn er netwerken van mensen in 
armoede. De Link wil een schakel zijn tussen 
mensen die in armoede worden geboren en 
het beleid om die armoede aan te pakken en 
doet dit door opgeleide ervaringsdeskundigen 
- mensen die weten wat het is om in armoede 
te leven - in te schakelen in alle sectoren 
die met armoede en armoedebestrijding te 
maken hebben. De missie is om mensen uit 
de generatie armoede sterker te maken en ze 
grip terug te geven op hun eigen leven.

Zo’n initiatief zou ook voor Arnhem goed zijn. 
Mensen die al jaren aan de lijve ondervinden 
wat armoede is, weten de problemen als geen 
ander te herkennen. Na een training zouden 
zij kunnen worden ingezet bij de aanpak van 
armoedeproblematiek, bijvoorbeeld als extra 
hulp bij Achter de Voordeurprojecten.

Ook kunnen ontmoetingen tussen mensen die 
in dezelfde situatie verkeren ervoor zorgen dat 
zij elkaar steunen en minder in een isolement 
verkeren. Soms moet je dit organiseren. 
Zelf de stap nemen, is namelijk te moeilijk. 
Uitzichtloosheid kan passief maken. 

Het principe van De Link gaat uit van de kracht 
die in mensen zelf zit. Vlaams onderzoek laat 
zien dat van duurzame vooruitgang in werk 
en inkomen pas sprake is als mensen ook 
vooruitkomen in persoonlijke netwerken en 
emotioneel welzijn. 

Het armoedebeleid kan ook met voedselbank/
minimatuinen worden versterkt. Vorig jaar 
nam het aantal aanvragen bij de Voedselbank 
Regio Arnhem met 20% toe. Naar verwach-
ting houdt die stijging aan. Dit toont aan 
dat er structureel aandacht nodig is voor de 
voedselvoorziening, met name verse groenten 
en fruit. De Stichting EVS Gecoverde, een 
netwerk van mensen en organisaties die een 
gezonde en duurzame samenleving centraal 
stellen, heeft alle kennis in huis om voedseltui-
nen in Arnhem te maken en wil tevens minima 
mee laten doen in de samenleving. Dergelijke 
initiatieven worden van onderaf opgezet en 
dat sluit naadloos aan op de doelstellingen van 
het college van burgemeester en wethouders. 
De gemeente zou de voedselbanktuin kunnen 
ondersteunen door grond en locaties toe te 
wijzen, educatie mogelijk te maken en regelge-
ving en bureaucratie te verminderen.

Misschien zijn er ook collectieve overeenkom-
sten te sluiten met energieleveranciers. En hoe 
zit het met woonlasten voor minima?
Kunnen ook collectieve afspraken gemaakt 
worden met woningbouwcorporaties, zoals 
dat met de collectieve ziektekostenverzekering 
het geval is? Financiële stabiliteit geeft immers 
ruimte voor ontplooiing. Allemaal ideeën die 
ik om mij heen hoor, als het gaat om nieuw 
armoedebeleid. Vraag het de mensen zelf en 
zorg dat ze zich kunnen organiseren, want het 
vergroot de effectiviteit van het armoede-
beleid.
  Door Désiree Egberts

OPINIE SP OVER ARMOEDEBELEID HAALT KRANT



ONDERZOEK NAAR HOGE KOSTEN STADSVERWARMING KOMT ER!
recht kunnen halen, nergens 
duidelijkheid kunnen afdwingen over hun 
warmterekening en er zich situaties voor-
doen waarbij de nieuwe bewoner voor de 
oude bewoner betaalt, omdat de rekening 
pas een jaar later op de mat ligt? Waar kan 
een bewoner naartoe om zijn recht te halen? 
Naar Corio? Nee, dat kan alleen als de VVE 
zich uitspreekt en dat zal niet gebeuren, om-
dat Corio in die VVE een meerderheid heeft.
Bij de geschillencommissie Energie en Wa-
ter dan? Nee, idem. Bij de rechter dan? Nee, 
ook niet. Omdat de rechtspersoon in deze de 
VVE is die, u raadt het al, met Corio aan het 
roer niet zit te wachten op een rechtszaak. 
Bij wie moeten de bewoners dan terecht als 
hun onrecht is aangedaan in deze?
Die vraag ligt nog steeds op tafel. En als 
die vraag niet beantwoord kan worden, dan 
moet de gemeente zelf de verantwoorde-
lijkheid op zich nemen. Wij hebben deze 
wanconstructie toegestaan. Wij hebben de 
bewoners uitgeleverd aan een monopolist 
zonder dat ze ergens hun recht kunnen 
halen. Waar is het schild van de zwakkere?, 
roep ik naar GroenLinks, CDA en de Christen 
Unie. Waar is het recht van de minderheid? 
D66? Hoe moet deze burger zijn eigen ver-
antwoordelijkheid nemen? Beste VVD?

Er komt een onderzoek naar het 
‘energienotaschandaal’, ofwel naar 
de stijgende kosten van stadsverwar-
ming die doorberekend worden aan 
de bewoners. Het onderzoek komt er 
naar aanleiding van het Burgerinitia-
tief ‘Stadsverwarming Winkelcentrum 
Presikhaaf’ waarin de bewoners-
werkgroep KrachtwijkPresikhaaf 
de gemeenteraad vraagt onderzoek 
uit te voeren naar de hoge tarieven. 
Het voorstel werd, dankzij een vurig 
pleidooi van SP-raadslid René Baars, 
uiteindelijk met een nipte meerder-
heid (19 om 18 stemmen) aangenomen. 
Dat mag een succes genoemd worden.

Het zit zo. De bewoners en vinden dat ze 
al jarenlang te veel betalen voor stadsver-
warming en vinden dat de gemeente daar 
medeverantwoordelijk voor is. Waarom? 
Omdat de gemeente contracten aanging 
met Nuon en op die contracten hebben be-
woners geen invloed, aldus de werkgroep.
De wethouder, Van Gastel (VVD), is van 
mening dat de gemeente geen partij is in 
het conflict, maar volgens de SP, bij monde 
van Baars, is dat wel degelijk het geval. 
Bewoners zijn opgezadeld met de Nuon 
en hebben daardoor geen vrije keus qua 
energieleverancier.  

“Wij hebben als gemeente de bewoners 
uitgeleverd aan een monopolist zonder dat ze 
ergens hun recht kunnen halen”, aldus Baars 
(SP).Baars’ volledige pleidooi leest u hier:

Wat wordt hier door de Werkgroep Stads-
verwarming/Stadsverarming gevraagd? Een 
onderzoek? Ja, een onderzoek naar de vraag of 
er wel is voldaan aan de afspraken. Afspraken 
die de gemeente Arnhem heeft gemaakt met 
Portaal en Nuon. En naar de vragen of het 
zogeheten Niet Meer Dan Anders-principe wel 
juist is toegepast en of het beloofde groot-
verbruikertarief doorberekend had moeten 
worden. Kortom: een onderzoek naar de vraag 
of de overeenkomst wel is nageleefd.
De initiatiefnemer heeft op vele manier aange-
geven dat hier vraagtekens bij te stellen zijn. 
Het is mij persoonlijk een raadsel hoe het kan 
dat zoveel partijen de vorige keer meenden dat 
de gemeente hier niets mee van doen heeft. 
Immers, de handtekening van maar liefst 2 (!) 
wethouders staat onder de overeenkomst. Een 
overeenkomst die duidelijk niet alleen om de 
nieuwbouw gaat.

En dan nog los van de overeenkomst een paar 
vragen:

Hoe kan de gemeenteraad genoegen nemen 
met een situatie waarin burgers nergens hun 

De bewoners van de wijk Lombok willen een 
gezellige woonwijk waar iedereen op elkaar 
let, bijna zoals in een dorp. Een dorp met 
kleinschalige buurtwinkels bij en niet met 
een of andere megagrote supermarkt zoals 
de firma Hoogvliet die wil realiseren aan de 
rand van de Utrechtseweg. Op woensdag 30 
januari hebben de Lombokkers dat duidelijk 
aan de wethouder laten weten.

Tijdens een zeer druk bezochte bijeenkomst 
in het Elektrum probeerde wethouder Van 
Gastel (VVD) antwoord te geven op maar 
liefst 140 bezwaarschriften die wijkbewo-
ners in de achterliggende periode hebben 
verzameld. Het college is van plan om 
Hoogvliet Supermarkten toestemming te 
geven om in Lombok een ondergrondse 
megasupermarkt te bouwen. Daar is de wijk 
het duidelijk niet mee eens. Meer dan twee-
honderd belangstellenden wilden wel eens 
weten of het gemeentebestuur deze plan-

nen doorzet. De Lombokkers hebben helemaal 
geen behoefte aan een megasupermarkt. Ze 
vragen zich – oprecht – af voor welk probleem 
de supermarkt een oplossing is…Als er vooral 
klanten van buiten de wijk worden aangetrok-
ken, ontstaat er dan geen verkeerschaos? En 
wat dacht je van parkeeroverlast? Zorgt al 
dat autoverkeer niet voor stank, lawaai en 
aantasting van de leefomgeving?
De supermarkt moet bovendien in de wijk 
gepropt worden. De 1900 vierkante meter 
winkeloppervlakte komt strak tussen het 
huizenblok Oranjestraat, Utrechtseweg, 
Wilhelminastraat te staan. Letterlijk een sta-
in-de-weg.

Helaas konden de wethouder en de meegeko-
men ambtenaar de zorgen van de Lombokkers 
niet wegnemen. Veel antwoorden van de 
wethouder wekten alleen maar verwarring. 
In de zaal werd de stemming er al met al niet 
beter op.

LOMBOKKERS WILLEN ECHT GEEN MEGASUPERMARKT
In maart zal het college van B&W de visie 
nader uitleggen. Daarna beslist de gemeente-
raad of het bestemmingsplan gewijzigd mag 
worden, waardoor de bouw van een super-
markt mogelijk wordt. De SP en een aantal 
andere partijen staan erg kritisch tegenover de 
plannen van het college. Wat de SP betreft is 
het laatste woord over deze kwestie nog niet 
gezegd.


